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Allerheiligen - Allerzielen 

 

 
Jezus Christus, 

Hij alleen is de Heilige, 
Hij alleen de Heer, 

in tijd en eeuwigheid. 

Het openingsgebed vat het zo kernachtig samen: “God, vandaag gedenken wij in één feest alle heiligen, gekend of 
ongekend, die in U geloofden, en bij leven en bij sterven hun menselijke hoop aan uw goddelijke liefde hebben toevertrouwd. 
Met hen en U zijn wij verbonden tot de gemeenschap van de heiligen.” 
 

Al deze heiligen waren gewone mensen die in God geloofden, en bij leven en bij sterven hun menselijke hoop aan 
Gods liefde hebben toevertrouwd. Zo hebben zij hier op aarde al gebouwd aan een gemeenschap van broederschap 
en solidariteit. Het mooie van de gemeenschap van de heiligen is, dat het geen eenheidsworst is of een 
gemeenschap van alleen maar dezelfde mensen. We kennen apostelen, evangelisten, martelaren, maagden, 
kerkleraren, belijders, mannen en vrouwen, koningen en huismoeders, bejaarden en kinderen. Ja, zelfs, heilige 
monniken! De gemeenschap van de heiligen laat zien dat je dankzij de verschillende talenten die mensen hebben 
toch één gemeenschap kunt vormen. De heiligen vinden hun eenheid in de verscheidenheid in God zelf. Hij mag dan 
één zijn, maar in een verscheidenheid van gaven. 
 

De zaligsprekingen die we in het evangelie gehoord hebben, zijn ook de karkatereigenschappen van Jezus zelf die 
wij in onze groei naar heiligheid ons eigen kunnen maken: arm van geest zijn, vrede stichten, in vervolging 
standhouden, zuiver van hart zijn. Al deze karkatereigenschappen van Jezus maken ons tot gelukzalige mensen 
wanneer wij onze hoop aan Gods liefde toevertrouwen. Onze hoop is die gemeenschap, die heiligheid, dat 
gelukzalige leven hier en later. Het is geen ijdele hoop, omdat Jezus zelf ons dit heeft voorgeleefd en zovelen, 
bekende en onbekende medemensen, dit gedaan hebben in zijn voetstappen. 
 

Er is veel polarisatie om ons heen. Het lijkt wel alsof wij samen in eenzelfde roeiboot in een storm zitten. Iedereen 
roeit in zijn eigen tempo of slaat elkaar met de roeispanen om de oren, men raakt verstrikt in elkaars roeispanen. Het 
gevolg is dat het bootje van onze wereld nog meer heen en weer geslingerd wordt in de storm. De gemeenschap 
van de heiligen laat ons zien, dat dankzij onze verschillen wij allen samen en in hetzelfde tempo kunnen roeien te 
midden van de stormen van deze tijd. Alleen samen zullen we het geluk en de heiligheid bereiken. Het gaat niet om 
grote daden maar om het kleine gebaar van samen roeien met de riemen die we hebben, ieder op zijn eigen plek. 

https://www.koningshoeven.nl/actueel/allerheiligen/ 
 

Je kunt op twee manieren naar de heiligen kijken: naar modellen die we moeten navolgen.  Zij zijn permanente 
wegwijzers die ons zeggen en tonen hoe het moet. Maar er is nog een andere manier om naar hen op te zien, niet 
als naar mensen met een verwijzende of vermanende vinger, maar als naar mensen die ervaren hebben hoezeer 
God ons kan beminnen.  Zo zeer zelfs, dat Hij ons – zwakke mensen – heilig kan maken door al onze 
onvolmaaktheden en fouten heen.  Niet zozeer als pedagogen die ons zeggen hoe het moet, maar ook als 
boodschappers van hoe het kan. 

Heiligen zijn geen recordhouders, maar veeleer toonbeelden van wat de kracht van de genade in een mens 
vermag. Zij tonen ons dat niets onmogelijk is bij God. Heiligen zijn heilig geworden, niet in de eerste plaats door wat 
ze presteerden, maar door wat ze van God gekregen hebben.  Eerst is er de genade, en daarna pas onze 
inspanningen. 

Maar er is nog meer… Een heilige toont ons ook hoe heiligheid verenigbaar is met alle karakters en 
temperamenten.  Hij haalt het vuur uit de sintels. Onze heiligheid ligt vaak in de lijn van ons karakter en onze 
natuurlijke gaven.  Een rustig en sereen temperament levert geen pater Damiaan op; een Paulus is geen 
Benedictus.  Elk heeft zijn genade, zijn charisma, zijn heiligheid. Er is maar één iets wat ze allemaal hebben: ze zijn 
door God om niets bemind en ze zijn met die genade Christus gevolgd. Met Gods liefde is alles mogelijk. Begin dan 
met te beminnen. Of liever: met je door Hem te laten beminnen. Heiligen zijn niet altijd helden.  Zelfs niet: want een 
held wordt heldhaftig door eigen inspanning. Heiligen zijn wonderen van genade. Heel hun heiligheid steunt op een 
Ander: God. In ieder van ons heeft Hij zijn heiligheid gelegd.  

https://www.kerknet.be/pastorale-eenheid-zuid/artikel/mijmeren-bij-allerheiligen-en-allerzielen 

https://www.koningshoeven.nl/actueel/allerheiligen/
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Op deze dag van herinneren en gedenken bidden wij voor wie ons ontvallen zijn.  
God van leven Gij kent ons hartstochtelijk verlangen.  
Laat onze geliefde overledenen thuiskomen bij U.  
Omhels en koester hen.  

 
Op deze dag van weemoed en stilte bidden wij voor wie de pijn voelen van het gemis.  

God van troost Gij deelt ons slepende verdriet.  
Breng rust en vrede in ons hart.  
Geef ons de moed om verder te gaan.  

 
Op deze dag van verbinding en nabijheid bidden wij voor wie uitkijken naar een nieuwe morgen.  

God van hoop Gij hebt in ons een visioen geplant van leven over de dood heen.  
Wek in ons uw vergezicht.  
Doe ons opstaan met Christus onze Heer Amen.          

bisschop Johan Bonny       
 

 
Die kleine heiligen,  

ze zijn nooit uit onze gedachten  
 

want in de zomer zonnebaden we  
in de herinnering van hun lach.  

 
Ze kleuren onze dromen in de herfst  

met heerlijke herinneringen  
die onverwacht blijven binnen dwarrelen.  

 
En zelfs in de snijdende kou zijn ze herkenbaar,  

in de pijn van het afgesneden zijn,  
en tegelijk de streling van elk sneeuwvlokje op ons gezicht.  

 
Maar het dichtst zijn ze in de lente,  

als alles weer tot leven komt,  
alles waarvan men beweerde dat het gestorven was.  

 
Want Gods Liefde is groter dan de seizoenen! 

 
 

Wij willen u niet in onwetendheid laten over het lot van hen die ontslapen zijn; gij moogt niet bedroefd zijn zoals de 
andere mensen die geen hoop meer hebben. Wij geloven immers dat Jezus gestorven is en weer opgestaan; evenzo 
zal God hen die in Jezus zijn ontslapen, levend met Hem meevoeren. Zo zullen wij voor altijd samen zijn met de Heer. 
Troost elkander met deze woorden.  

1 Tess 4, 13-14.17b-18 
 
 

Zo spreekt de Heer, die u geschapen heeft, die u heeft gevormd: “Wees niet bevreesd, want ik heb u geroepen bij 
uw naam: Gij zijt van mij. Trekt gij door water, Ik ben bij u. Moet gij door vuur heen, gij zult u niet branden. Kostbaar 
zijt gij in Mijn ogen, zo waardevol: Ik heb u lief. Wees niet bevreesd, want Ik ben bij u”.  

Jes. 43, 1-5 
 
 
 

Allerheiligen en Allerzielen zijn de feesten van de ‘overkant', dagen om naar de hemel te kijken en naar de doden. En 
de natuur vraagt mee met de Kerk: "Kijk naar de overkant. Er is meer te zien dan je denkt. Ik ben meer dan wat je 
gewoonlijk in het oog krijgt: een Kerk van mensen op pelgrimstocht naar elders en later. Ja, zegt de Kerk, we hebben 
buren die we niet zomaar zien met het gewone oog: we hebben ‘bovenburen', dat zijn de heiligen. Maar ook 
‘nevenburen', dat zijn de doden. Er is de aarde waarop we een tijd te gast zijn. Maar er is ook de hemel waar we 
naartoe mogen. De Kerk is een boom met wortels in de aarde, met een kruin tot in de hemel. 


